

<p>課程名稱 (course name)</p>	<p>(中) 專業服務學習：寵物義診</p> <p>(Eng.) Professional Service Learning: Veterinary Volunteer Clinic for Companion Animals</p>				
<p>開課系所班級 (dept. & year)</p>	<p>通識教育中心</p>	<p>學分 (credits)</p>	<p>2</p>	<p>規劃教師 (teacher)</p>	<p>獸醫系 李衛民、林荀、龍</p>
<p>課程類別 (course type)</p>	<p>必修</p>	<p>授課語言 (language)</p>	<p>中文、英文</p>	<p>開課學期 (semester)</p>	<p>上、下</p>
<p>課程簡述 (course description)</p>	<p>(中)</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.可學習到「義診活動」的籌劃、聯絡、人員安排、宣傳、動線分配以及活動的成行與付諸行動，另外亦可將課堂上所學到的獸醫醫療知識應用於活動上。以提升動物福利，強化學習效果。 2.可以達到重新審視自我的獸醫訓練與自我能力的充實。因而，也可藉由義診的活動及早決定自我的未來與日後努力的方向。 3.可瞭解到主人與動物間的互動，同時也可學習到人與人間的互動，從而增進人際溝通與相處的能力。 <p>(Eng.)</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. May study the preparation, the contact, the personnel arrange, the propaganda, forming of activity and to put to move, moreover may also learn how to apply the knowledge of veterinary medicine in this “Veterinary Volunteer Clinic for Companion Animals” activity. Additionally, to promote the animal welfare and strengthen study effect. 2. May achieve carefully examines the self-veterinarian training and the self-ability enrichment. Therefore, may also decide the self-future early because of the “Veterinary Volunteer Clinic for Companion Animals” activity and the diligent direction in the future. 3. May understand interaction between the master and animal's, simultaneously may also study the interpersonal interaction, thus promotes the ability of interpersonal communication. 				
<p>限修條件 (prerequisites)</p>	<p>與課程銜接的重要概念、原理與技能 (relation to the current course)</p>				
<p>獸醫系大三(含)以上</p>	<p>本課程為專業服務學習，所以應該自我先準備好，去服務別人或是動物，而非是在過程中學習。所以自我的基本要求是必須的。</p>				
<p>課程目標與核心能力關聯配比(%) (relevance of course objectives and core learning outcomes)</p>					
<p>課程目標</p>	<p>course objectives</p>	<p>核心能力 core learning outcomes</p>	<p>配比 總計 100%</p>		

<p>1. 讓學生學習到活動的籌劃、問題的解決到「義診活動」的付諸行動。</p> <p>2. 讓學生學習到自我的謙虛，自我能力的充實。</p> <p>3. 可瞭解到主人與動物間的互動，同時也可學習到人與人間的互動，從而增進人際溝通與相處的能力。</p> <p>4. 藉由義診的活動，可提升動物福利，並強化學習效果。</p>	<p>1. Let the student study the procedure of preparation, question solution of “Veterinary Volunteer Clinic for Companion Animals” activity and to put into practice.</p> <p>2. Let the student study the self-modesty, self-ability enrichment.</p> <p>3. May understand interaction between the master and animal's, simultaneously may also study the interpersonal interaction, thus promotes the ability of interpersonal communication.</p> <p>4. By the activity of “Veterinary Volunteer Clinic for Companion Animals”, may promote animal welfare, and strengthen the study effect.</p>	人文素養	0%
		科學素養	0%
		溝通能力	30%
		創新能力	20%
		國際視野	0%
		社會關懷	50%

**課程目標之教學方法與評量方法
(teaching and assessment methods for course objectives)**

教學方法 (teaching methods)	學習評量方式 (evaluation)
講授 討論 專題探討	心得報告書寫 50% 自我發表 50%

**授課內容 (單元名稱與內容、習作/考試進度、備註)
(course content and homework/tests schedule)**

第一週	獸醫發展趨勢與義診之簡介
第二週	義診活動的規劃(一) 義診所需的配備與人員。
第三週	義診活動的規劃(二) 分組規劃「義診活動」。製作日誌手冊。
第四週	專業獸醫知識與自我能力的審思。 自我能力有哪些？義診時，我能做哪些工作？自我學習的規劃。
第五週	分組推演「義診活動」。 每一組發表該組的義診活動。人員的工作分配、宣傳、當地主管政府之聯絡等事項。
第六週	分組推演「義診活動」。 每一組發表該組的義診活動。人員的工作分配、宣傳、當地主管政府之聯絡等事項。
第七週	台中市政府可愛動物之家參訪與義診。 了解寵物收留單位之作業流程，以及收養動物之義診。
第八週	事後檢討，提心得報告並討論。
第九週	期中考一規劃義診活動企劃書。
第十週	規劃第二次義診地點及相關作業。
第十一週	流程操練。
第十二週	實地義診(地點時間另決定)
第十三週	事後檢討，提心得報告並討論。
第十四週	邀請獸醫學會協助獸醫週之義診活動。

- 第十五週 獸醫週義診活動。
第十六週 事後檢討，提心得報告並討論。
第十七週 學期活動總結。
第十八週 期末考－義診活動對自我能力之成長與反思。

教科書&參考書目（書名、作者、書局、代理商、說明）
(textbook & other references)

Saunders Veterinary Anatomy Coloring Book
Small Animal Practice Client Handouts
Canine Behavior, 2nd Edition - Insights and Answers
Medical History and Physical Examination in Companion Animals, 2nd Edition
Textbook of Veterinary Surgical Nursing
Wound Management in Small Animals - A Practical Guide for Veterinary Nurses and Technicians
Veterinary Pharmacology - A Practical Guide for the Veterinary Nurse
Small Animal Medical Differential Diagnosis - A Book of Lists
Small Animal Clinical Diagnosis by Laboratory Methods, 4th Edition
Introduction to Veterinary Anatomy and Physiology Textbook, 2nd Edition
Clinical Anatomy and Physiology for Veterinary Technicians, 2nd Edition
The Veterinary Receptionist, 2nd Edition - Essential Skills for Client Care
Veterinary Practice Management, 2nd Edition - A Practical Guide
Essentials of Veterinary Anatomy & Physiology

課程教材（教師個人網址請列在本校內之網址）
(teaching aids & teacher's website)

由授課教師另行公告

課程輔導時間
(office hours)

由授課教師另行公告